
Már délután 16.30-tól szekeres fel-
vonulás indult a Gólyafészektõl,
majd mintegy másfél óra alatt bejár-
ták a már jól megszokott állomáso-
kat. Többek között a COOP ABC-nél
és a Csücsök Csárdánál is megálltak
a felvonulók, dr. Urbán Mária, az
örökös kisbíró, a sportpályára invi-
tált mindenkit, a néptáncosok pedig
tánccal szórakoztatták a nézõket.
Este 6 óra körül a felvonulók megér-
keztek a célállomásra. 

Ekkor elkezdõdhetett az általá-
nos iskola és az óvoda növendékei-
nek mûsora. Láthattunk a színpa-
don néptáncot, modern táncot, a
Dalma Dance Klub táncosainak be-
mutatóját, illetve ízelítõt kaphat-
tunk a szeptember 16-án megrende-
zendõ sportgála mûsoraiból is.

20.00 órától a Magyarock Dal-
színház elõadásában a Made in
Hungária címû zenés vígjátékot te-
kinthette meg a közönség. A nagy
sikerrel bemutatott mozifilm alap-
ján készült zenés színpadi mû 2001
óta látható szabadtéri színpadokon
is. A társulat elénk tárta a 60-as éve-
ket, Fenyõ Miklós és a Hungária
együttes slágerei felidézték a kora-
beli házibulik hangulatát, a fiatalos
elõadás pedig egyszerûen elbûvölte
a tószegi közönséget.

A faluest programjainak a jó idõ
is kedvezett, ezért semmi akadálya
nem volt az esti tûzijátéknak.

A Magyarock Dalszínház produk-
ciója nézõszámrekordot döntött.
Dr. Gyuricza Miklós polgármester
nagyon örült annak, hogy az elõzõ
évekhez hasonló, viharos idõjárás
elkerült bennünket, és ennyi ember
kilátogathatott a rendezvényekre.
Az Made in Hungária elõadását Já-
nosiné dr. Bene Ildikó országgyûlé-
si képviselõ is megtekintette, aki az
elõadás elõtt a polgármesterrel
együtt köszöntötte a jelenlévõket.

Szeptember 3-án reggel 9 órától
immáron harmadik alkalommal
rendezték meg az egész napos ama-
tõr Fogathajtó Baráti Találkozót. A
találkozó szervezését Matúz Sán-
dornak, a Gutikert Hagyományõr-
zõ Egyesületnek köszönhetjük, il-
letve a tószegi önkormányzat is

hozzájárult a sikeres lebonyolítás-
hoz. A Fogathajtó Baráti Találkozó
két bírája Tóth Ferenc és Papp Já-
nos voltak. Olyan nagy számban ér-
keztek fogathajtók a rendezvényre,
hogy csak késõ este tudták kihirdet-
ni a végeredményt. Összesen 65 fo-
gat szerepelt a versenyen. A meg-
mérettetésre érkeztek Kengyelrõl,
Tiszakécskérõl, Kisújszállásról,
Törökszentmiklósról, Orgovány-
ból, Jászberénybõl, Abonyból, Ti-
szaföldvárról, Monorról, Vecsésrõl,
és természetesen tószegi csapatok
is részt vettek a fogathajtáson.

A lovassport egyik fontos állomá-
sa volt Tószeg, hiszen a délkelet-
magyarországi régió egyik, már a
bajnokságba is beleszámító verse-
nyét rendezték meg itt. A verseny-
zõk C-kategóriában és szabadidõs
kategóriában indulhattak. A két ka-
tegória közötti különbség, hogy a

C-kategóriás fogathajtók sikeres
rajtengedély-vizsgával, sportorvosi
igazolással rendelkeznek, és az
éves licenc díjat befizették, míg a
szabadidõs kategóriában indulók
kezében még nincs sikeres rajten-
gedély vizsga, és kisebb hiányossá-
gaik vannak.

A C-kategóriában versenyzõk ke-
ményebb versenyen vesznek rész,
mert a menetidõ is rövidebb szá-
mukra, sokkal jobban kell ügyelni
arra, hogy ne lépjék túl a megsza-
bott idõt.

A fogathajtó verseny eredmé-
nyének kihirdetése elõtt karüsszel
bemutató szórakoztatta a közön-
séget.

A gyermekek napközben kéz-
mûves foglalkozásokon, arcfesté-
sen és pónilovagláson vehettek
rész, a faluban egész nap sétakocsi-
kázásra volt lehetõség.

Délután 2 órától ingyenes ugráló-
vár fogadta a kicsiket.

Folytatás a 2. oldalon

Tószegi nyárestek 2011Tószegi nyárestek 2011
Nézõcsúcsot döntöttek a programok, minden eddiginél többen voltak

Tószegen már szokássá vált,
hogy minden õsszel a helybe-
liek és a településre ellátoga-
tók szórakoztatására faluna-
pot rendeznek. Nagy örö-
münkre ez az idén is megtör-
ténhetett. 2011. szeptember 2-
án a tószegi önkormányzat
szervezésében színes és szó-
rakoztató programok várták
a sportpályára kiérkezõket.

Dr. Urbán Mária,
az örökös kisbíró

Az óvodások és az iskolások színes mûsorral szórakoztatták a közönséget

Dr. Bene Ildikó és dr. Gyuricza Miklós
köszöntötte a jelenlévõket



Este 8 óra után került sor az eredményhirdetés-
re. A pónifogatok C kategóriájának elsõ három
helyezettje: 1. Cseri Arnold (Jászberényi SE),
2. Emõdi Imre (Kisújszállási Fogathajtó E.), 3.
Tóth Flóra (Tiszaföldvári Lovas Klub SE). A
Gutikert Lovas és Hagyományõrzõ Egyesület
versenyzõje, Zelei Bence a negyedik helyen
végzett.

A pónifogatok szabadidõs kategóriájában el-
sõ helyezést ért el Tóth Molnár Márton (Tisza-
kécske LE), a második helyet Tóth Daniella (Ti-
szaföldvári Lovas Klub SE) szerezte meg, har-
madik helyen Nagy Sándor (Kisújszállási Fogat-
hajtó E.) végzett.

A tószegi sportpályán ezen a napon a kettes-
fogatok örvendhettek a legnagyobb népszerû-
ségnek. A kettesfogatok C kategóriájában elsõ
helyezést Szabó János (Tiszaföldvári Lovas
Klub) szerzett, második lett Ifj. Küri Albert (Kis-
újszállási Fogathajtó E.), a harmadik
helyet pedig az Orgoványi Lo-
vas Klub versenyzõje Vida
Filus István tudhatta
magáénak. A Guti-
kert Lovas Hagyo-
mányõrzõ Egye-
sület verseny-
zõi, Zelei Ist-
ván 4. helye-
zést ért el,
Tóth Simon
Sándor 14.
lett, Zelei Gá-
bor a 16. he-
lyen végzett,
Oros Lilla 19.
lett, míg Matúz
Sándor a 21. helyet
birtokolhatta. 

A kettesfogatok sza-
badidõs versenyén az elsõ

két helyet a Tápiómenti L. S. E. versenyzõi sze-
rezték meg, Velkei József és Maczó Sándor sze-
mélyében, harmadik pedig Kéri Gergõ (Monori
SE) lett. Kele Gábor, a Gutikert versenyzõje is
szép helyezést ért el, a 7. helyen végzett. Major
Imre, aki az egyesületen kívül indult a verse-
nyen, a 20. helyen végzett. 

Az egyesfogatok C kategóriájában méltón
képviselte Zelei Zsófia a Gutikert Egyesületet, hi-
szen az elsõ helyen futott be fogatával. Második
Eckbauer Anita (Abonyi L. K.) lett, harmadik he-
lyen Kun Andrea (Jászberényi Lovas baráti Kör)
végzett.

Az egyesfogatok szabadidõs versenyét Szabó
Bence kengyeli versenyzõ nyerte, õt követte Ifj.
Jakab Ferenc (Tiszaföldvári Lovas Klub SE),
majd a Törökszentmiklósi Lovas
Klub versenyzõje, Rab Klaudia
ért célba. 

A fogathajtó találkozó végén a gyermekek
malacfogó versenyen szórakozhattak. Na-
gyon sok jelentkezõ állt be a körbe, de csak 12
éven aluliak vehettek részt ezen a „megméret-
tetésen”. 

Végül a kismalac tulajdonosa Kállai Róbert
lett. Robi elmondta, hogy a háziállat jó helyre

kerül, már több

is van nekik otthon. Mind a kisgyerek, mind pe-
dig a családja nagyon örült ennek a falunapi kis-
malacnak. 

A malacfogó verseny után tombolahúzás kö-
vetkezett, ahol a nyeremények között voltak lo-
vas tálak, grilltárcsák, a fõnyeremény pedig egy
kerékpár volt, az Accell Hunland Kft. felajánlá-

saként.
Az este további részében Szé-

les Attila és az Élesben-D
zenekar játszott. A kö-

zönség nem fogyat-
kozott meg a tom-

bolahúzás után
sem, sõt az esti
bulira még
többen érkez-
tek.

A sportpá-
lyán megje-
lent nagyszá-
mú közönsé-

get elnézve
megállapíthat-

tuk, nagy igény
van az ehhez ha-

sonló rendezvények-
re a faluban. Reméljük,

hogy jövõre is hasonló jó
programokat sikerül megszer-

vezni, és a faluközösség tovább erõ-
södik.

Tábori Nóra
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A Made in Hungária elõadása egyszerûen
elbûvölte a tószegi közönséget

Tószegi nyárestek 2011Tószegi nyárestek 2011

Kállai Robi, a malacfogó verseny gyõztese
örülhetett a falunapi kismalacnak

A Fogathajtó Baráti Találkozó szervezõje
Matúz Sándor verseny közben

A fogathajtó verseny szünetében
bemutató szórakoztatta

a közönséget



2011. szeptember 3

A Tószegi Tiszavirág Horgász Egye-
sület – igazodva a településünkön
zajló falunapi rendezvényekhez –
immár második alkalommal ren-
dezte meg 2011. szeptember 3-án a
hal- és vadfõzõ illetve horgász ver-
senyét. Helyszín a község belterü-
letén lévõ, egyre népszerûbb Csó-
nakázó tó volt.

Az idõjárás is kegyeibe fogadta a
mintegy százötven fõ résztvevõt,
így ez is hozzájárult, hogy nagysze-
rû hangulatú, igazi vízparti nyárvé-
gi nap volt. A szervezõk munkáját
dicséri, hogy magas színvonalú volt
a verseny és értékes díjakat adhat-
tak át a legjobban szereplõknek. 

A halfogó versenyen kitûnõ fo-
gási eredmények születtek. Maga
helyett beszél, hogy 115 kg hal ke-
rült kifogásra a verseny során. De
legalább ilyen eredményes volt a
vad- és halfõzés is, ahogy a nap vé-
gén Bedekovics László egyesületi

elnök elmondta egy szép nap él-
ményével és teli hassal térhettek
haza a résztvevõk. Ehhez még egy
meglepetés is hozzájárult, hiszen a
jó ebédhez szólt a nóta Dézsi Nor-
bert zenéjére. 5 csapat fõzött. Elsõ
helyezett lett a Nagycsaládosok
csapata bajai halászlével. Második
helyezett a Pelikán csapat vaddisz-
nó pörkölttel. Harmadik helyezett

ifj. Szabó József szintén vaddisznó
pörkölttel. 

A horgászversenyen tizenegy 4
fõs csapat indult. A versenyen az
alábbi hat csapat ért el pontokat,
melybõl öt helyezett kapott tárgy-
jutalmat.
Elsõ helyezett: COLMIC – Brana
György, Juhász László, Erdõs Er-
vin, Pálinkás Imre

Második: SENSAS – Hegedûs Vik-
tor, Agócs János, Perlaki Péter, Ha-
rangozó Péter
Harmadik: PELIKÁN – Kovács Mi-
hály, Stummer Józsefné, Kovács
Ferenc, Busó József
Negyedik: FICÁNKA – Egri Lajos,
Sályi Imre, Sallai Gyula, ifj. Sályi
Imre
Ötödik: RABSICOK – Bósa Attila,
Bodnár Kristóf, Bodnár Károly, Zir-
czi Attila
Hatodik: NAGYTALPÚAK – Varga
János, Nagy Gábor, Nemes György,
Szabó Attila

A rendezvényre kilátogató dr.
Gyuricza Miklós polgármester elis-
merését fejezte ki a látottak alap-
ján. Elmondta nagyon fontos sze-
repet töltenek be a község életében
a civil szervezetek, szükség van rá-
juk, hiszen sok ember, sok család
életét teszik tartalmasabbá.

Gönczi Lajos

Falunapi horgász- és fõzõverseny a Csónakázó tavon

Nagyszerû hangulatú, igazi vízparti nyárvégi nap volt

Tószeg elsõ emberétõl megtud-
tuk, Szalay Ferenc Szolnok Város
polgármesterével már az elõzõ év-
ben megállapodtak abban, hogy
nem mondanak le a kerékpárút-
ról. A 4625-ös közút napi átlag for-
galma meghaladja a 8800 egység-
jármû forgalmat és a balesetve-
szély is napról-napra nõ.

A Regionális Operatív Progra-
mok keretében a kerékpárút fej-
lesztése tárgyú, KÖZOP (Közleke-
dés Operatív Program) pályázati
kiírás keretében, a települési ön-
kormányzatok kerékpárforgalmi
létesítmények kivitelezési és elõ-

készítési költségeire támogatás
igényelhetnek.

A pályázat benyújtásának ha-
tárideje 2011. augusztus 1. volt,
melyre Szolnok önkormányzata
benyújtotta a pályázatát a Szol-
nok–Tószeg közötti kerékpárút
tervezésére. Az EuroVelo nyom-
vonal 6500 méter hosszú a 4625-
ös közúttal párhozamosan fut,
mely a 4 számú fõút külön szintû

csomópontján átvezetett meglévõ
kerékpárút végétõl indul a tószegi
Accell-Hunland Kerékpárgyártó
és Forgalmazó kft-ig, majd a tó-
szegi bicikliúthoz csatlakozik. A
projekt költsége 12.375.000 Ft
amely a támogatás összegével
megegyezik.

Új esély a kerékpárút megépíté-
sére...

Nádházi

Új esély a kerékpárútra
Szolnok–Tószeg között megépülhet a bicikli út

Már 2007-ben komoly igény
volt Szolnok, Tószeg, Tisza-
várkony, Tiszajenõ és Tisza-
kécske településeknek, a ke-
rékpárút megépítésére. Az öt
település akkor közös pályá-
zatot nyújtott az EuroVelo
nyomvonalú kerékpárút ter-
vezésére. Zöld utat kapott a
projekt, így elkészült a terv. A
megvalósítás azonban elma-
radt a 35 km-es útra. A pénz-
ügyi források elapadtak, így a
kivitelezésre a pályázatot már
ki sem írták, de számos egyéb
akadálya is volt a megvalósu-
lásnak.
Szolnok Megyei Jogú Város
Közgyûlésének 2011. augusz-
tus 25-i ülésén újabb esély
nyílt a Szolnok–Tószeg közöt-
ti kerékpárút megépítésére –
tájékoztatta lapunkat dr. Gyu-
ricza Miklós polgármester.

2011. szeptember 5-én Jánosiné dr. Bene Ildikó országgyûlési képviselõ,
Szalay Ferenc Szolnok polgármestere, és dr. Gyuricza Miklós polgármester
közösen látogatta meg a tószegi kerékpárgyárat. A Steurer Zsolt ügyveze-
tõvel folytatott megbeszélésen szó esett a Szolnokot Tószeggel összekötõ ke-
rékpárút jövõbeni megépítésének lehetõségeirõl is. Képünk az üzemlátoga-
táson készült.

Módosul
a lakásfenntartási

támogatás rendszere
Szeptembertõl átalakul a lakásfenntartási
támogatások rendszere, mivel augusztus
31-én megszûnik a szociális alapú gázár-
és távhõtámogatás – beépül ugyanis a la-
kásfenntartási támogatásba. Az új támo-
gatást az önkormányzatoknál kell igényel-
ni, a fûtés mellett lakbérre, áram és vízdíj-
ra is lehet fordítani. Azok is igénybe vehe-
tik, akik fával, olajjal, szénnel fûtenek.

A jövedelemszámítás alapja az egy fõre
jutó jövedelem helyett az egy fogyasztási
egységre jutó jövedelem. A támogatás leg-
kisebb összege havi 2500 forint. 

A támogatásra azok lesznek jogosultak,
akiknek az egy fogyasztási egységre esõ jö-
vedelme nem éri el az öregségi nyugdíjmini-
mum 2 és félszeresét, jelenleg a 71 ezer 250
forintot és vagyonnal nem rendelkeznek.

Az önkormányzat jövedelem- és vagyon-
vizsgálatot végez a kérelem elbírálásakor.
Az igénylõnek – és a vele közös háztartás-
ban élõknek – a lakásán felül nem lehet
akkora vagyona, amelynek külön-külön
számított értéke meghaladja a 855 ezer
forintot, együttesen a 2 millió 280 ezer fo-
rintot. 

Azoknak a háztartásoknak, amelyek je-
lenleg is lakásfenntartási támogatásban
részesülnek, a megítélt támogatás lejártá-
nak idõtartama alatt, semmilyen kérelmet
sem kell benyújtaniuk. 

Az új igénylõk lakásfenntartási támogatá-
si kérelmének benyújtása Küri Erzsébet ügy-
intézõnél történik. (telefon: 56/586-078)

Hasznosné dr. Nagy Ágnes jegyzõ
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➢➢➢➢ 2011/2012-ES TANÉV AK-
TUALITÁSAI AZ ÁLTALÁ-
NOS ISKOLÁBAN:

Hosszú évek óta arra törekszünk,
hogy fenntarthassuk azt a gyerme-
keink nevelése szempontjából ide-
ális (ám rendkívül költséges) álla-
potot, hogy minden iskolai évfolya-
mon két, alacsony létszámú tanuló-
csoportot mûködtessünk. 

Sajnos az idei tanévtõl kezdõdõ-
en – a tanulói létszám csökkenése
miatt – a felsõs évfolyamokon ez
már nem folytatható tovább, mert
összevonások nélkül veszélybe ke-
rülne (a mintegy 120 millió forint-
nyi) állami normatíva igénylésünk
lehetõsége. Az ötödik évfolyam két
tanulócsoportját (azok alacsony
létszámai miatt) így összevonni
kényszerült az önkormányzat: a
2011/2012-es tanévben csak egyet-
len ötödikes tanulócsoport mûkö-
dik az intézményben. 

Alsó tagozaton azonban tovább-
ra is minden évfolyamon próbáljuk
fenntartani a párhuzamos csopor-
tokat. Idén szeptemberben is két el-
sõ osztály indult az iskolában, de e
helyütt meg kell említenem, hogy a
két osztály tanulói létszámai épp-
hogy meghaladják azt a minimum
létszámot, mely alapján még igé-
nyelhetünk állami normatívát az is-
kola fenntartásához. 

Keserû tényként volt kénytelen
tudomásul venni az önkormányzat,
hogy (a népesség-nyilvántartás
adatai szerint) a 2011/2012-es tan-
évtõl iskolaköteles kort betöltött,
tószegi lakos gyermekek közül, 22-
õt nem a tószegi óvodai iskolaelõ-
készítõ-csoportba írattak be szüle-
ik. Ez pedig nagyon érzékeny vesz-
teség a falu egészére nézve is. 

A képviselõ-testület minden anya-
gi és erkölcsi segítséget megad az is-
kola számára, de az elõjáróság „kí-

vülrõl” már nem tud többet tenni a
tanulói létszám csökkenésének meg-
állítása érdekében, csak az iskola ve-
zetõsége és pedagógusai, a szakmai
munkájukkal. Ezért egyértelmû el-
várásként fogalmaztuk meg az isko-
la vezetõsége felé, hogy az iskolát –
minden lehetséges eszköz felhasz-
nálásával – vonzóbbá kell tenniük a
szülõk és gyermekeik számára.

A jövõre vonatkozó, központi,
kormányzati elképzelések közül,
az már a híradásokból is kirajzolód-
ni látszik, hogy az általános iskolák
fenntartói joga az önkormányzat-
októl átkerülhet az államhoz, s ez
együtt járhat majd egy átfogó, köz-
ponti köznevelési (közoktatási) re-
form végrehajtásával. Ennek kere-
tében újraszabályozásra kerülhet-
nek majd a tanulócsoportok meg-
engedett minimális és maximális
létszámai is, központilag meghatá-
rozva a tanulócsoportok tanulói lét-
számát. Így az is elõfordulhat, hogy
a mostani, 2011/2012-es tanév le-
het az utolsó, amikor még párhuza-
mos osztályok indulhatnak a tósze-
gi általános iskolában, mert a jog-
szabályok ezt a jövõben már nem
teszik majd lehetõvé.

➢➢➢➢ A 2011/2012-ES NEVELÉ-
SI ÉV AKTUALITÁSAI
AZ ÓVODÁBAN: 

Nyár elején szárnyra kaptak olyan
hírek a faluban, melyek szerint a
képviselõ-testület nem támogatja
azt az elképzelést, hogy bölcsõde
induljon a településen. 

Az igazság azonban az, hogy szó
sem volt arról, hogy bölcsõde nyíl-
hatna Tószegen. Ennek ugyanis, a
mai gazdasági körülmények kö-
zött, semmi realitása sem lenne.
Egy önálló bölcsõdei intézmény –
mely szociális/egészségügyi intéz-
ménynek minõsül – létrehozása és
mûködtetése több tíz millió (sõt,
adott esetben akár még százmillió
is) forintba kerülne: önálló épület
kellene hozzá, a hatósági elõírások-
nak megfelelõ technikai-tárgyi fel-
tételek, önálló vezetõ és gondozói
alkalmazottak, stb.

A valóságban nem bölcsõdei in-
tézmény létrehozásáról, hanem ar-

ról tárgyalt a képviselõ-testület,
hogy (az óvoda vezetõségének
javaslatára) engedélyezze-e az
óvodán belül, úgynevezett ve-
gyes, egységes óvoda-bölcsõ-
dei csoport elindítást. 

A vonatkozó jogszabályok
értelmében, egységes óvodai-
bölcsõdei csoport óvodánként
összesen egyetlenegy indítható.
Tószegen így, a négy óvodai
csoport mellett egyetlen ve-
gyes csoport mûködhetne,
melybe tizenöt óvodás korú
gyermek és maximum öt, még
bölcsõdés korú, de a második
életévét már betöltött gyermek
járhatna. A jogszabály értel-
mében azonban, a két és fél
évet betöltött gyermeket már az
általános óvodai ellátásba is fel le-
het venni. 

A gyakorlatban tehát, az egysé-
ges óvoda-bölcsõdei csoport elindí-
tása azt eredményezné, hogy ösz-
szesen öt, a második életévét már
betöltött, de a két és fél évet még el
nem érõ gyermeket vehetnénk fel a
„bölcsõdei ellátásba”. Tehát ez a
nem több, mint öt gyermek, mind-
összesen fél éven keresztül járhat-
na csak a bölcsõdei ellátásba, mert
a két és fél éves korukat elérve, már
az általános óvodai csoportba is fel-
vehetõek lesznek.

A jogszabály azt is elõírja, hogy
az egységes óvoda-bölcsõdei cso-
port beindításához, az óvodában
egy fõ plusz dolgozó felvételére lett
volna szükség, aki a teljes munka-
idejében, kizárólag csak az öt böl-
csõdés korú gyermekkel foglalkoz-
hatott volna, a többiekkel nem. Va-
lamint biztosítanunk kellet volna
azokat a technikai feltételeket is,
melyek lehetõvé teszik, hogy a még
bölcsõdés korú gyermekeket „fizi-
kailag is elkülönítsük” az óvodás-
korú gyermekektõl. 

Az egységes óvoda-bölcsõdei
csoport beindításának pénzügyi
vonzata így az lett volna, hogy ma-
ximum öt, bölcsõdés korú gyer-
mek, nem több, mint hat hóna-
pon keresztül történõ ellátása,
gyermekeként mintegy egymillió
forint többletkiadással járt volna
az önkormányzat számára.

A képviselõ-testület így június
22-ei ülésén úgy ítélte meg, hogy az
egységes óvoda-bölcsõdei csoport
beindítása nem eredményezne
olyan mértékû ellátási színvonal
emelkedést, valamint nem nyújta-
na olyan szintû többletszolgáltatást
a településen élõk számára, mely
arányban állna annak többletkölt-
ségeivel. 

Ezért az önkormányzat úgy dön-
tött, hogy ne kerüljön bevezetésre
az egységes óvoda-bölcsõdei cso-
port az óvodában, a 2011/2012-es
tanévtõl kezdõdõen.

➢➢➢➢ AZ ALKOTMÁNY ÚT
MART ASZFALTOS
TECHNOLÓGIÁVAL
TÖRTÉNÕ LEBURKOLÁ-
SÁVAL KAPCSOLATOS
INFORMÁCIÓK:

Sajnos, ahogyan az elmúlt években,
úgy most, az ÚJ SZÉCHENYI TERV
keretében kiírásra került pályázatok
között sincs olyan pályázati lehetõ-
ség, melynek keretében önkor-
mányzatunk jogosult lenne, a még
szilárd burkolattal nem rendelkezõ
úttesteink aszfaltozása céljából pá-
lyázatot benyújtani. Az „Önkor-
mányzati tulajdonú belterületi
utak fejlesztése” címû pályázatban
ugyanis kizárólag csak fõ közlekedé-
si útvonalak valamint gyûjtõ utak
építésére lehet forrást pályázni.

A NYÁR AKTUALITÁSAI
A POLGÁRMESTER ÍRJA…

A nyári idõszak önkormány-
zati történései kapcsán, úgy
gondolom, hogy néhány do-
logról közvetlenül a polgár-
mesternek célszerû tájékoz-
tatnia a tisztelt olvasót itt, e
rovat hasábjain keresztül.



2011. szeptember 5

NÉPSZÁMLÁLÁSI
TÁJÉKOZTATÓ

A 2009. évi CXXXIX. törvény alapján Magyarország
területén a 2011. október 1-jén 0 órakor fennálló ál-
lapot alapulvételével NÉPSZÁMLÁLÁST kell tarta-
ni, amelynek sikeres végrehajtásához kérjük az
Önök együttmûködését.

Az adatfelvételre
2011. október 1-je és október 31-e között

a településen található lakásokban, lakott egyéb la-
kóegységekben kerül sor. A népszámlálás során
kérdõívet kell kitölteni a lakóhelyrõl és mindenki-
rõl, aki ott életvitelszerûen él. Az adatszolgáltató a
népszámlálási kérdõívet kitöltheti önállóan inter-
neten vagy papíron, valamint a számlálóbiztos-
nak válaszolva. Az internetes és a papír alapú ön-
kitöltésre 2011. október 1. és 2011. október 16. kö-
zött van lehetõség.

Az adatszolgáltatás név nélkül történik és a vá-
laszadás kötelezõ, kivéve a nemzetiségre, az anya-
nyelvre, a vallásra, a tartós betegségre és a fogyaté-
kosságra vonatkozó kérdéseket. A kitöltött kérdõ-
ívek adatai csak statisztikai célra használhatók.

A számlálóbiztosok egyedi, névre szóló, a sze-
mélyi igazolvánnyal együtt érvényes igazolvánnyal
rendelkeznek, hivatalos személynek kell tekinteni
õket.

Kérjük, hogy akik adatszolgáltatási kötelezettsé-
güknek a fent meghatározott idõszak alatt nem tet-
tek eleget, azok 2011. november 1. és 8. között je-
lentkezzenek népszámlálási összeírás céljából a la-
kóegységük szerint illetékes polgármesteri hivatal-
ban.

A népszámlálás sikere mindannyiunk közös ér-
deke.

A népszámlálásra vonatkozó részletes tudnivaló
a www.nepszamlalas.hu honlapon

megismerhetõ.

Együttmûködésüket köszönjük!

A tószegi makadám utak közül
azonban egyetlen egy sincs, mely jo-
gilag fõútnak vagy gyûjtõútnak mi-
nõsülne. Azok jogi-mûszaki besoro-
lása: lakóút. Átminõsítésükre sincs
lehetõségünk, hiszen azt, hogy mi
minõsíthetõ fõ közlekedési útnak
vagy gyûjtõútnak, azt nem az ön-
kormányzat, hanem központi sza-
bályozás írja elõ. És e szabályozás
szerinti feltételeknek egyetlen egy
tószegi lakóút sem feleltethetõ meg. 

Így sajnos (tõlünk kívülálló ok-
ból, azaz a megfelelõ pályázati ki-
írás hiánya miatt) az elõttünk álló
években sem lesz módunk támo-
gatást pályázni az aszfaltburko-
lattal még nem rendelkezõ útja-
ink megépítéséhez.

A képviselõ-testület ezért úgy
döntött, hogy megpróbálunk ke-

resni valami olyan megoldást,
mellyel önerõbõl, fokozatosan ha-
ladva orvosolhatjuk a makadám út-
jaink állapotából eredõ problémá-
kat. Ennek elsõ lépéseként burkol-
tuk le mart aszfaltos technológiával
az Alkotmány utat. A választásunk
azért erre az utcára (és nem másra)
esett elsõként, mert az ott lakók
már hosszú évek óta várnak hiába
az elöljáróság korábbi, 2004-es út-
építésre vonatkozó ígéretének be-
tartására. 

A mart aszfaltos technológia
tudjuk, hogy nem ad tökéletes út-
pályát és végleges megoldást, ezért
nem is kértünk annak elkészítésé-
hez pénzügyi hozzájárulást az Al-
kotmány út lakóitól. Azért válasz-
tottuk ezt a technológiát, mert a be-
kerülési költsége „csupán” töredé-

ke a meleg aszfaltos technológia
költségének, s önerõbõl többre saj-
nos nem nyílik lehetõségünk. A
mostani burkolat elkészítése 3 mil-
lió forintba került, s a jelenlegi gaz-
dasági körülmények között, ez is
már-már erõnkön felüli vállalást je-
lentett. Ugyanez meleg aszfaltból
viszont közel tizenötmilliós költ-
ség lenne. Ezt az összeget, még in-
gatlanonkénti többszázezres nagy-
ságrendû, lakossági hozzájárulá-
sok mellett sem tudnánk elõterem-
teni!

Az úttest – reményeink és a me-
gye más, e technológiát már koráb-
ban is alkalmazó településein (pl.
Tiszaföldvár, Szajol, Zagyvarékas)
tapasztaltak szerint – a fokozatos
terhelés következtében folyamato-
san tömörödni fog. De ahhoz, hogy

tartósan tudjuk használni az útpá-
lyát, fontos néhány alapvetõ sza-
bály betartása: nem szabad nagy
terhelésnek kitenni, a megenge-
dettnél gyorsabban hajtani, vagy
pl. kapartatni a kerekeket. Mind-
ezek érdekében az Alkotmány útra
vonatkozóan 30 km/órás sebes-
ségkorlátozást és 3,5 tonnás súly-
korlátozást léptetett életbe az ön-
kormányzat.

Az Alkotmány út mart aszfalttal
történõ leburkolását kísérleti jelleg-
gel végeztük el, azt próbának szán-
tuk. Amennyiben ez beválik, akkor
az elõttünk álló évek során, – pénz-
ügyi lehetõségeink függvényében,
apránként, lépésrõl-lépésre – a töb-
bi makadám utat is szeretnénk így
leburkolni.

dr. Gyuricza Miklós
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Alapos tervezés elõzte meg a felújítá-
si munkákat. A rendelkezésre álló
anyagi forrást a leghatékonyabban
hogyan lehet felhasználni? Melyek
azok a felújítási-karbantartási felada-
tok, melyet a közmunkaprogram ke-
retén belül helyileg megvalósítha-
tók? – ezek voltak az alapkérdések. A
Mûvelõdési Ház nagytermének szín-
pad átalakítását az önkormányzat
teljes egészében a közmunkások
munkájára alapozta. Akkor sokan
kételkedtek a kivitelezés sikerében,
ám kiválóan dolgoztak a tószegi köz-
munkások. Eltávolították az elõadó-
tér fölösleges oszlopait. Kialakították

a színpadi bejárót, és öltözõt, felsze-
relték a függönyt és terem festését is
elvégezték. Hasonlóan jól teljesítet-
tek a fõzõkonyha teljes körû festõ-
mázoló munkáinál és a közterülete-
ken is. A 28 ember minden dicsére-
tet megérdemel. Jól dolgoztak és ez-
zel nagyban hozzájárultak a költsé-
gek csökkentéséhez – hangsúlyozta
Gál Sándor a település fejlesztésért
felelõs közalkalmazott.

A nagyobb szakipari munkákat
természetesen az önkormányzat
pályáztatta. Így került sor az Alkot-
mány út mart aszfaltozására, me-
lyet kísérleti jelleggel a szajoli Tóth
és Társa Kész Kft. végezte el. Az
már most is bizonyos, hogy bármi-
lyen „kátyúzásnál” hasznosabb a
jelenlegi út, hisz a 43 családi ház la-
kói nem véletlenül elégedettek.

Másik nagy munka a Polgármes-
teri Hivatal ablakainak teljes körû
cseréje. Az elkorhadt nyílászárókat
korszerû mûanyag és hõszigetelt
ablakokra cserélték. A kivitelezést
több pályázat közül a tószegi Reh-
ablak Kft. nyerte, akik eddigi mun-
kájuk után valóban rászolgálnak a

bizalomra. A munkálatok részletek-
ben folytak, hisz a hivatal nem áll-
hat le, az ügyfélfogadás zavartala-
nul mûködött.

A zártkerti hobby telkek útjainak
„gléderezése” is megtörtént. A nagy
szárazság nehezítette ugyan az út-
egyengetést, így változó minõségû-
ek az utak. Annyi bizonyos, hogy
jobban járhatóak jelenleg, de ha jön
a csapadékos idõjárás már egy me-
zõgazdasági gép is maradó rongálá-
sokat hagyhat maga után.

A fél falu átszelõ ún. „Pityó” víz-
elvezetõ csatorna tisztítása akut
probléma falunkban. A terület gaz-
dája a Dél-Pest Megyei Vízgazdálko-
dási Társulat, akik nem sok odafi-
gyelést tanúsítottak a elmúlt évek
alatt. A vízelvezetõt benõtte a nád és
egyéb gyomnövény. Az eliszaposo-
dott medret számos más lakossági
hulladék is terheli. Az alapos gépi
kotrásnak számos akadálya van,
melynek elhárítása korántsem egy-
szerû feladat. Nyáron – a vízlefolyás
biztosítására illetve javítására – ön-
kormányzatunk kezdeményezésére
a Vízgazdálkodási Társulat emberi
levágták a nádat. A vegyszeres nád
és gyomirtással egy erre szakoso-
dott vállalkozót bízott meg a társu-
lat. A költségekhez önkormányza-

tunk – a falu biztonságára való tekin-
tettel – hozzájárult, hiszen a levágott
növényzet újra kinõne. Persze azt a
képviselõ-testület is jól tudja, hogy
nem ez a megoldás a megnyugtató
hosszabb távú vízelvezetésnek, hisz
a féltucatnyi áteresznek méretei
több helyen szûkek.

Az év hátralevõ részében hama-
rosan el kell végezni a Mûvelõdési
Ház és az Orvosi Rendelõ lapostetõ-
szigetelését. A feladatra a pályázta-
tás megtörtént. A pályázatok elbírá-
lása után, azonnal kezdõdik a mun-
ka. A közkutak felújítása és rendbe-
tétele is a napokban elkezdõdik. –
zárja tájékoztatóját Gál Sándor.

Nádházi Sándor

Megújult intézmények,
dicséret a közmunkásoknak

A nyár sokaknak a pihenés és a
kikapcsolódás ideje, nem így
azoknak, akik a jó idõt kemény
munkával töltik, hisz a meleg
évszak az épület-felújítások,
közterületi munkák ideje is.
2011-ben a falubüdzsébõl 11,2
millió forint lett tervezve tele-
pülésfejlesztésre; középületek,
utak felújítására. A rendelke-
zésre álló összeg bár nem túl
nagy, de ennek is örülhetünk,
hiszen átgondolt tervezéssel és
felhasználással a legfontosabb
munkák kivitelezhetõk.
A Polgármesteri Hivatal mun-

katársa Gál
Sándor tájé-
koztatta la-
punkat az
e l v é g z e t t
l e g f o n t o -
sabb nyári
munkákról.

Megtisztult a „Pityó” vízelvezetõ csatorna Megújult a Mûvelõdési Ház nagytermének színpada is

A nyílászárókat korszerû mûanyag
és hõszigetelt ablakokra cserélték

Július utolsó hetében gyülekezetünk
34 gyermeke vett részt gyermek- és
ifjúsági táborunkban a tiszavárkonyi
református üdülõházban. Reggelen-
ként a programokat vidám énekléssel
kezdtük a templomban, majd a ki-

sebbek Martossy Nóra tanító-hitok-
tató szakos hallgatóval és Kelemenné
Tánczos Anikó tanítónõvel csoport-
foglalkozáson és kézmûves foglalko-
záson vettek részt. A nagyobb fiata-
lokkal az õket foglalkoztató életkér-

désekrõl, mint a siker, barátság, sze-
relem, beszélgettünk játékos tesztek
kitöltése formájában. A délelõtti fog-
lalkozások után délután számos alka-
lom volt a játékra, pihenésre, vidám
baráti beszélgetésekre. Gyülekeze-
tünk tábortámogatásra 100.000 Ft-ot
nyert, melybõl sporteszközöket is
vásároltunk, így a gyerekek tudtak
ping-pongozni, csocsózni, röplab-
dázni, és vettünk egy nagy kerti ug-

rálót is. Az utolsó este a szülõket is
meghívtuk egy közös szalonnasütés-
re az üdülõház kertjébe, és elmond-
tuk nekik, mivel is foglalkoztunk
egész héten. Csodálatos hetet töltöt-
tünk együtt gyermekek és felnõttek
az Isten közelében. Reméljük, a jövõ
évi tábort is így megáldja Isten és sze-
retetben, hitben, békességben tu-
dunk újra együtt táborozni.

Péntekné Vizkelety Márta Lelkipásztor

Beszámoló a református
nyári táborunkról
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OLVASÓINK ÍRTÁK… • OLVASÓINK ÍRTÁK…
Vigyázzunk az utunkra

Az Alkotmány úton lakók nagy többsé-
gének örömére végre érdemi változás
történt az út állapotában. A sok ígérgetés
és évenkénti kátyúzás után – ami nem
hosszú ideig javított az út állapotán – igaz
mart aszfaltos hideg eljárással – ami in-
formációim szerint nem bírja a nagyobb
terhelést, sebességet de fõleg az erõs és
hirtelen fékezést, teherrel tolatást, fordu-
lást – de aszfaltozott út lett az utcánkban.
Az örömünk nem felhõtlen a felelõtlen
emberi magatartás miatt. Hiába van ki-
helyezve a 30 km sebesség és 3,5 t korlá-
tozó tábla, néhányan nagyobb sebesség-
gel közlekednek az utca végén, illetve a
Liget útra fordulás, onnan behajtás elõtt
erõsen hirtelen fékeznek, mezõgazdasá-
gi jármûvel – pótkocsival fõleg a Liget út
felõl, illetve kamionnal behajtanak ron-
gálva az utat. Az utcában lakók közül
nem igen tudok olyan lakót, aki ezért az
illetõnek szólna, vagy a rendszámot fel-
jegyezve bejelentést tenne az önkor-
mányzatnál. Ha mi lakók nem szólunk
azoknak, nem teszünk bejelentést azok-
ról, akik szabályszegésükkel illetve az
ilyen eljárással készült útra vonatkozó
ajánlott vezetési technikát be nem tartva
rongálják az utunkat, ennek minõsége jó
állapota nem fog soká tartani. Az önkor-
mányzatnak jó ideig erre az útra nem
lesz pénze, hiszen más utcák lakói is vár-
nak az út aszfaltozására. Jönnek az õszi

mezõgazdasági munkák, jó lenne ha
minden tulajdonos tudná és be is tartaná,
hogy ezen az úton a Liget út felöl behajt-
va sem közlekedhet mezõgazdasági jár-
mûvel. Kérem a lakókat, szóljunk rá ar-
ra, tegyünk bejelentést arról aki szabály-
szegésével rongálja az utat. Vigyázzunk
az útra, hogy ne kelljen újra kátyúkkal
teli sáros úton közlekedni.

egy utcabeli lakó
Név és cím a szerkesztõségben

Tilos az égetés!?
Az elmúl idõszakban a nagy hõség és a
magas pollenkoncentráció miatt azt
ajánlották a szakemberek, hogy késõ es-
ti, éjszakai órákban szellõztessünk. Nem
egyszer elõfordult, a hõség ideje alatt is,
hogy a késõ esti esetenként a hajnali
órákban amikor szellõztetni lehetett vol-
na valakik avart hulladékot, vagy gumit
mûanyagot égettek, így mindent be kel-
lett csukni hogy a lakás ne legyen tele
füsttel, esetenként akár mérgezõ levegõ-
vel. Jön az õsz a kerti nagytakarítások
ideje, amikor a zöld maradványokat
avart elégetik ami tilos, illetve engedély-
hez kötött. Ha nem vesszük azonnal ész-
re amikor a légáramlat elér a lakásunk te-
le lesz füsttel a kint száradó ruha nem ép-
pen kellemes illatú lesz. Mellõzzük az
égetést.

Jó lenne, a fenti problémára megnyug-
tató megoldást találni. (Lomtalanítás)

Név és cím a szerkesztõségben

SZÜLETÉSNAPI ÜNNEPSÉG
A NYUGDÍJAS KLUBBAN

A Tószeg Községi Nyugdíjas
klub jövõre lesz 25 éves.
Büszkék lehetnek az alapítók,
hogy a klub ez idõ alatt ered-
ményesen betöltötte célját,
hozzájárult a magány feloldá-
sához, a szabadidõ hasznos
eltöltéséhez, sok öröm, jó-
kedv forrása volt.

Ez a szép szám azonban
azt is jelenti, hogy az akkori
alapítók zöme már nyolcvan
körül, vagy afölött vannak.
Sõt egyik alapító tagunk Fehér Vencelné Terike a napokban
ünnepelte 90. születésnapját, s vele együtt ünnepelt az egész
klub tagság is. Terike úgy döntött, hogyha már ezt a szép kort
megérte megossza örömét a klubbal, vendégül látja klubtár-
sait.

Erzsike lányával idõt és fáradságot nem sajnálva, már hetek-
kel elõre izgatottan készültek a nagy eseményre.

Készült a tagság is, szebbnél szebb versekkel, énekekkel kö-
szöntöttük az ünnepeltet.

Terike könnyes szemmel fogadta a sok-sok jókívánságot,
meghatódott a szeretet megnyilvánulásain. Ámultunk a sok fi-
nomság láttán. Volt itt fasírt, pogácsa, torta, likõr, bor és a leg-
fontosabb: szeretet és vidámság. Terike büszke, hogy alapító
tagja a klubnak és mint mondta haláláig az is akar maradni.
Ez a pompás születésnapi ünnepség is szép példája a klubhû-
ségnek. Köszönjük Terike! Nagyon jó egészséget kívánunk.

A klub tagság nevében Gönczi Lajos klubvezetõ

AZ ORSZÁGHÁZBAN JÁRTUNK
Felemelõ érzésben volt része a Községi Nyugdíjas Klub tagságának és Baráti körének
a közelmúltban. Látogatást tettünk az Országházban. Jó hangulatban, nagy várako-
zással készültünk a kirándulásra. Egybekötöttük egy kis budapesti városnézéssel és
hazafele megnéztük Ócsán a híres Árpád-korabeli templomot és az ottani Helytörté-
neti Múzeumot. A kirándulás elindítója polgármesterünk dr. Gyuricza Miklós volt, aki
ez ügyben felvette a kapcsolatot Jánosiné dr. Bene Ildikó országgyûlési képviselõnk-
kel. Nagy örömünkre a megadott idõpontban a képviselõ asszony személyesen foga-
dott bennünket az Országház elõtt és velünk volt a házban  tett sétánk során is. Gyö-
nyörû az épület, szakszerû idegenvezetéssel megismerhettük építése körülményeit,
történetét, megcsodálhattuk a koronázási jelvényeket.

A képviselõ asszony segítségével megnézhettük - igaz, hogy csak a karzatról - az
Országgyûlés termét is. A következõ állomás egy kis séta után a Bazilika volt, ami szin-
tén egy építészeti csoda, nem mindennapi látnivaló. Buszra szálltunk és újabb élmé-
nyekért Ócsára mentünk, ahol a múzeumok hétfõi zárva tartása ellenére lehetõvé tet-
ték, hogy megtekinthessük az Árpád-kori templomot és a Helytörténeti Múzeumot. Itt
is idegenvezetõ fogadott bennünket, akitõl igen érdekes és kimerítõ -50 perces - tá-
jékoztatást kaptunk a mûemléktemplom történetérõl. A helytörténeti kiállítás sok ér-
dekes látnivalójával visszatekinthettünk közelebbi és távolabbi elõdeink mindennapi
életébe. Az elõre megrendelt közös ebédelés is itt Ócsán egy szép, hangulatos ven-
déglõben volt. Nagyszerû élményekkel gazdagodva, vidám énekszóval tettük meg a
hazafelé vezetõ utat. Szeretnénk itt is megköszönni a kiránduláson velünk résztvevõ
dr. Gyuricza Miklós polgármesternek, valamint Mocsári Kálmán és Smidéliusz Ernõ

képviselõknek, hogy a busz
költségeit polgármesteri, il-
letve képviselõi keretükbõl
biztosították. Természete-
sen köszönjük Jánosiné dr.
Bene Ildikó képviselõ asz-
szonynak, hogy segített e
nagyszerû élmény megszer-
zésében.

A kiránduláson résztve-
võk nevében.

Gönczi Lajos
a nyugdíjas klub elnöke
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A képviselõ-testület folyamatosan
kereste a lehetõségeket, mígnem
megtudták, hogy Zagyvarékason új
technológiával, úgynevezett „mart
aszfalt” út épült. Néhány képviselõ
a polgármesterrel az élen azonnal
Zagyvarékasra ment, ahol szemre
is szép aszfalt utat láttak. Errõl bõ-
vebben a „Polgármester írja” c. ro-
vatban olvashat.

Nagy az elégedettség az Alkot-
mány úton. Az utca lakói ugyan há-
zanként írásos tájékoztatót kaptak a
polgármestertõl, melyben egyértel-
mû, hogy kísérleti jellegû az útépítés
technológiája, azaz nem lehet tudni,
hogy a mart aszfalt borítás hogyan
viselkedik az évszakváltások során.
Ezt a kivitelezõ a Tóth és Társa Kft.
nem is titkolta, mint ahogy a súly- és
sebességkorlátozás bevezetésének
javaslatát sem. Sokan elcsodálkoz-

nak azon is, hogy az utcabelieknek
út hozzájárulásként egy fillért sem
kell fizetniük. A több mint 400 mé-
ter kísérleti út, három millió forintos
költséggel épült meg, amely meg-
egyezik a költségvetésben beterve-
zett útjavítási költséggel. Az öröm
általános, bár vannak akik óvato-
sak, de azért olyan lakó nemigen
akad, aki nem pozitív változásként
értékeli a változást.

Lukács Pál a 38.
szám alatt lakik. Õ
is azon utcabeliek
közé tartozik, aki
rendszeresen han-
got adott elégedet-
lenségének. Végre

az ígérgetések valóra váltak! Az
évenkénti kátyúzások a költségeket
vitték, de kis idõ elteltével újra meg-
jelentek a kátyúk.

– Õ többször járt a polgármester
fogadó óráján és javaslatokkal is
szolgált. – mondja. Véleménye sze-
rint itt naponta nagy az autóforga-
lom, hisz a Liget úton lakók is itt tud-
nak hazamenni. Az eltelt két hónap
alatt nem lát állapotromlást, de eh-
hez be kell tartani a súly- és sebes-
ségkorlátozást, amit ez az útépítési
technológia kíván. Sajnos már azóta
is elõfordult, hogy téglával tele bejött
a teherautó az utcába. Én úgy gondo-
lom, hogy mindannyiunknak oda
kell figyelnie a korlátozásokra. 

Lukács Pál úgy véli, hogy évek
múltán is jobb lesz ez az út, még ál-
lagromlás esetén is, mint az állandó
kátyúval teli elõzõ út.

Patai Brigitta a 16. szám alatt la-
kik családjával. Õk is naponta hasz-
nálják (többször is) az utat. „Örü-
lök, hogy megcsinálták az utunkat,

és nagyon re-
mélem, hogy
jól bírja a te-
let is.” –
mondja mo-
solyogva a fi-
atalasszony.
Persze itt

mindannyian az utcában ezt remél-
jük. A gyerekek is nagyon örülnek.
Most már tudnak normálisan bicik-
lizni és görkorcsolyázni, mert az
utóbbi eddig lehetetlen volt. Ne ve-
gyék elégedetlenségnek, de az ún.
„Legóházak” garázsai mind az elõt-
tünk levõ szervizútról közelíthetõ
meg. Ha jön a csapadékos idõ, vízel-
vezetés hiányában szinte lehetetlen
a garázsokat megközelíteni. Mi
anyagilag is áldoznánk erre, de ön-
kormányzati segítség nélkül tehetet-

lenek vagyunk. – zárja nyilatkozatát
Patai Brigitta.

Szõllõs Vilmos rendkívül örül, –
ahogy õ fogalmaz – az önkormányza-
ti sikernek. Úgy véli, hogy az elöljáró-
ság ebben a pénztelen világban meg-
találta, lehet hogy az egyetlen lehetõ-
séget arra, hogy a település úthálóza-
tait számotte-
võen javítsa.
Nagyon bízik
abban, hogy
ez az olcsó el-
járás sikeres
lesz, és a falu
további útjai
is aszfaltot
kapnak. Most szinte hibátlan az út,
de õ is úgy véli, vigyázni kell rá.
Akinek súlyhatár feletti rakománya
van, keresse meg a megoldást a
részletenkénti szállításra. A sebes-
ségkorlátozás meg véleménye sze-
rint teljesen rendben van.

Minõségi változás történt az Al-
kotmány út közlekedési viszonyán.
Reménykedjünk, hogy jövõ tavasz-
szal elégedett utcalakókkal találko-
zunk. Nádházi

KÖZLEKEDÉS JAVULÁS
Mart aszfalt az Alkotmány úton

Az Alkotmány és a Liget út la-
kói hosszú évek óta várják az
önkormányzattól, hogy utcájuk
járható legyen. Anyagi kondíci-
ók híján reménytelennek tûnt,
hogy a közeljövõben az elöljá-
róság utat építsen a jogosan elé-
gedetlenkedõknek. Minden év-
ben maradt a semmit nem érõ
kátyúzás, amely ideig-óráig ja-
vított valamit a közlekedés vi-
szonyokon, majd minden kez-
dõdött elölrõl.

Ki ne emlékezne még a gondtalan iskolás
évekre, arra a számtalan élményre, amit
gyermekként élt át… Van, akinek elég pár
évet ugornia az idõben, de olyanok is
akadnak, akik ötven évet utaznak vissza-
emlékezéseikben, mire felsejlenek elõt-
tük az egykori diákcsínyek. Augusztus 6-
án 28 egykori tószegi általános iskolás
diák találkozott egymással, hogy a régi
tanoda falai között felelevenítsék az ak-
kor átélteket és egy kis bepillantást en-
gedjenek 50 évvel késõbbi életükbe. Az
1961-ben végzett nyolcadikosok osztály-
találkozójáról a két szervezõ, Kormos Já-
nosné Rozika és Mata Ferenc mesélt la-
punknak. 50 évvel ezelõtt 66 diák (36

lány és 30 fiú) búcsúzott el az akkori ál-
talános iskolától. Két osztálynyi cserfes
fiatal, akiknek az életét Virág Imréné
„Margit néni” és Miskolci „Sanyi bácsi”
osztályfõnökök terelgették. Az idõ azon-
ban nem kímélte sem a fiúk osztályát,
sem pedig a lányokét. Tizenhat meghívó-
val kevesebb került kézbesítésre az egy-
kori létszámnál, és bizony az osztályfõ-
nökség is helyettesekre lett bízva. Zobo-
ki Györgyné „Gizike néni” már rutinosan
kezeli az egykori nebulókat, hiszen a 30
és a 40 éves találkozó után már harmad-
jára lépett a katedrára, míg Hegedûs Jó-
zsefet idén elõször kérték fel a fiúk pót-
osztályfõnöknek. 

A januárban elkezdõdött
szervezés után végre augusztus
6-án, 17 órakor megszólalt a
csengõ és „Az 1961-ben vég-
zett nyolcadik osztályos lány- és
fiúosztály az 50 éves osztályfõ-
nöki órára megjelent”. A jelen-
tés után a résztvevõk megemlé-
keztek az elhunytakról, akiknek
az emlékét a fehér szegfûk és
mécses õrizte. Néma tisztelgés
követte a felolvasott névsort,

majd a tiszteletbeli osztályfõnökök beve-
zetõjével elkezdõdött az anekdotázás ar-
ról, hogy kivel mi történt az elmúlt 10,
vagy akár 50 év alatt.

A találkozó a temetõben folytatódott,
ahol elhelyezték az emlékezés virágait a
Tószegen nyugvó egykori társak sírjaira. A
meghatódottság csak fokozódott, amikor
az elhunyt hozzátartozói könnyes szem-
mel várták a síremléknél az osztálytársa-
kat, vagy egy, a sírhelyen elhelyezett régi
jó barát fiatalkori fényképének megpil-
lantása. Az összejövetel a Mûvelõdési
Házban tartott, estébe hajló zenés va-
csora a maga nagy beszélgetéseivel és
nosztalgikus hangulatával. A terem ren-
dezésében a fõszervezõkön kívül még
hárman segítettek.

És hogy mi volt a szervezõpáros szá-
mára a legemlékezetesebb pillanat? A
válaszuk egybehangzóan a „zsibongó”.
Amikor az iskola aulájában gyülekezett az
egykori ballagó osztály és minden ajtó-
nyitásra izgatottan kapták fel a fejüket:
vajon ki lehet a belépõ? Megismerik-e a
hajdani copfos fruskát? Kit takarhat az
õszülõ halánték és a keretes szemüveg?
Ezek voltak azok a pillanatok, amikor bi-
zony nem csak a „lányok” szemében csil-
logott könny… Már ezekért a pillanato-
kért (is) megérte az ünnepség, reméljük,
öt év múlva is hasonló cikkel köszönthet-
jük az 1961-es csapatot, akiknek ezúton
is jó egészséget kívánunk.

Csutár Andrea Mária

50 év múlva újra találkoztak

Az 1961-ben ballagó fiúk és lányok névsora:
Lányok: Bukor Mária, Czirkó Krisztina, Császi Anna (†), Dobozi Margit, Fazekas Mária, Földi Edit,
Gyalai Margit, Gyulai Mária, Halápi Katalin, Horváth Éva, Jándi Rozália, Juhász Julianna, Kálmán
Mária, Kálmán Teréz, Kiss Irén (†), Kiss Éva, Kovács Emma, Kolozsvári Erzsébet (†), Krista Erika,
Lévai Mária, Lovász Mária I., Lovász Mária II., Lõdi Anna, Luzsányi Judit, Molnár Erzsébet, D Mol-
nár Katalin, S Nagy Teréz, Pinviczky Katalin, Szalai Erzsébet, Szabó Erzsébet (†), Zs. Szabó Mar-
git, Szabó Márta (†), Zs. Szabó Rozália (†), Török Zsuzsanna (†), Tóth Eszter (†), Zsidai Rozália
Fiúk: Benke Béla, Berkó János I. (†), Berkó János II., Csapó Mihály, Dudogh Ferenc, Földi Pál, Gás-
pár János, Hatvani Jenõ (†), Hegedûs Sándor, Kalázdi István (†), Kiss László, Kiss Vencel, Kuklics
Károly, Ny Kovács István (†), Lázár Béla, Mata Ferenc, Nagy Sándor, Nász István (†), Papp István,
Rimóczi István (†), Sallai István, Sassy Mihály (†), Szabó Imre, G. Szabó Pál, Szentmártoni József,
S. Tóth József, Törõcsik Károly, Varga István (†), Vincze László, Zsidai Béla
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Az iskolaigazgatói posztért jelen-
leg nem kapkodnak a pedagógu-
sok. Az intézményvezetõk a köz-
oktatási rendszer legkiszolgálta-
tottabb munkavállalói. Egy iskola-
igazgatónak mindenkinek eleget
kell tennie, a szülõktõl kezdve, a
diákokon át a fenntartó önkor-
mányzatig, és a tantestületrõl
nem is beszélve. Nem népszerûek
az igazgatói helyek, mert az isko-
la vezetõje folyamatos küzdelem-
ben van a fenntartó önkormány-
zatokkal, az anyagiak miatt. Tó-
szegen az állami normatív támo-
gatáson felül, mintegy 80 millió
forint melyet a falubüdzsének fi-
nanszíroznia kell a közös iskola
fenntartásához. A folyamatosan
csökkenõ gyermeklétszám ezt az
összeget egyre csak emeli.

Varga Józsefné hat cikluson át, 30
éve vezeti iskolánkat. A jubiláns
igazgató ismét benyújtotta a kö-
vetkezõ öt évre pályázatát. A pá-
lyázat elbírálására június 22-én ke-
rült volna sor, ám a testületi ülés
elõtt egy nappal Varga Józsefné a
Tószegi Általános Iskola és Óvoda
igazgatói pályázatát visszavonta.

Vele beszélgettünk idõszerû
kérdésekrõl, hiszen iskolánkban
(is) becsengettek.

– Igazgatónõ, akár ünnepelhet-
nénk is, hisz 30 év ezen a poszton
nem semmi. Mi volt az oka várat-
lan visszalépésének?

– 1979-ben én Kiss Barnabásnét
váltottam megbízott igazgatóként
az intézményben. Nekem Õ adott

mintát, az iskolavezetõi posztra,
és igyekeztem nyomdokaiba lépni.
1981-ben lettem kinevezett iskola-
igazgató és hat cikluson át végez-
tem feladatom.

A mostani pályázatom ezért is
nagyon döntõ számomra. Én ezt
pedagógusi pályám lezárásának te-
kintettem, ezért egyáltalán nem
mindegy, hogy mit írok, és mit sze-
retnék megvalósítani vezetõi mun-
kámban. Én ezt a pályázatot öt és
nem egy évre írtam. Amikor úgy
döntöttem, hogy visszavonom pá-
lyázati munkám nagyon sok min-
dent kellett mérlegelni. Szeretném
mindenekelõtt leszögezni azt –
mert lehet, hogy vannak olyanok,
akik azt gondolják, hogy egy élet-
re szól a visszavonásom – hogy a
visszalépés a jelennek (június 21.)
szól. Én úgy vélem, hogy amikor
az önkormányzat a pályázatot ki-
írta, Tószeg és Vezseny iskolatár-
sulás volt érvényben, melyet Ve-
zseny idõközben egyoldalúan fel-
mondott, így az augusztus 31-i ha-
tállyal megszûnt.

Az újabb társulásba zagyvaréka-
si önkormányzat lépett, 2011.
szeptember 1. hatállyal. Egy telje-
sen új intézmény lett a társunk,
akik nyilvánvalóan nem ismerhet-
ték a benyújtott igazgatói pályáza-
tot, így véleményt, javaslatot sem
fûzhettek hozzá. Ez értékrendem-
mel ellentétes, és megítélésem sze-
rint etikátlan. Visszalépésem kizá-
rólagos oka ez volt. Ezért van az,
hogy a képviselõ-testület egy évre
bízott meg az iskola és az óvoda
vezetésével. Nyilvánvaló, hogy jö-
võre a pályázatot ismét kiírják,
csupán az a kérdés, hogy ki? A je-
lenlegi hírek szerint az oktatásban
nagy változások várhatók, így nem
az önkormányzatok, hanem az ok-
tatásért felelõs miniszter fogja ki-
nevezni az iskolaigazgatókat.

– Milyen változásokat hozott a
2011-12-es tanév? Mondana né-
hány sarokszámot?

– Az óvoda eddig öt csoporttal
mûködött. Szeptember elsejétõl
négy csoportra csökkent a csopor-
tok száma. Jelenleg 103 a létszám,
de december 31-ig 112 óvodással
számolunk.

Az iskolában eddig minden év-
folyamon párhuzamos osztályok
voltak. Szeptembertõl is maradtak
az A-B osztályok, kivéve az V. év-
folyamon. Õket a létszám miatt
öszszevontuk, így jelenleg 15 osz-
tályban tanítunk. Az iskola tanuló-
létszáma 272. A pedagóguslétszám
csökkent, de vannak kollégák, akik
nyugdíjba mentek, de olyan is
akadt, aki önként adta fel közal-
kalmazotti jogviszonyát és távo-
zott tõlünk. Így az iskolából elkül-
deni senkit nem kellett. 

– Mik a tanév újdonságai?
– Meglévõ gondjaink miatt meg-

újul iskolánk pedagógiai munkája.
A fegyelmi helyzet javítására, vagy
ha úgy tetszik szigorítására, intéz-
kedések történtek. Ezt a szeptem-
beri szülõértekezleteken a szülõk-
kel is megismertetünk. S reménye-
ink szerint ebben a szülõk is part-
nerek lesznek.

Nagyon örülünk annak, hogy si-
került együttmûködési megállapo-
dást kötni szolnoki intézmények-
kel. Õk segítenek megvalósítani az
alapfokú nyelvvizsgára való felké-
szítést angol és német nyelvbõl. Az
ECDL vizsgával a VII.-VIII. tanulók
lehetõséget kapnak a startkártya
megszerzésére, amit középiskolá-
ba magukkal visznek.

Számomra öröm, hogy az eddig
megvalósult pályázatok fenntartá-
sa továbbra is sikeres. Az új tanév-
ben a kompetencia alapú oktatás a
második évéhez érkezett, mely új
és elõzetes tanulói fogadtatás alap-
ján a legérdekesebb szakaszához
érkezett az Erdei Iskola bevezeté-
sével. A helyi civil szervezettel és
vállalkozásokkal az együttmûkö-
dési szerzõdést már megkötöttük.
A Tó-Társulat Kft.-vel, a vadásztár-

sasággal és a Gutikert lovardával
mûködünk együtt az Erdei Iskola
program megvalósításában. Ez azt
jelenti, hogy minden osztály egy
hetet fog eltölteni az Erdei Iskolá-
ban. A tanulók így természetközel-
ben tesznek szert új ismeretekre,
betekinthetnek azok mûködésébe
és nem utolsósorban a (falu) kö-
zösség összetartó erejét is megta-
pasztalják.

Szeretnék szólni a EU-s pályáza-
ti sikerünkrõl is. Szeptember 25.
és 29. között a nyertes pályázat-
nak köszönhetõen Berényi Gabri-
ella angol tanár és Széphalmi Imre
nyolcadik osztályos tanuló részt
vesz az Európai Unió tagállamai-
nak általános iskolások nyelvi aka-
démiáján. A Sarajevóban tartandó
rendezvényen a tószegiek egy
Szatmárnémetihez tartozó iskola
képviselõivel alkotnak egy csapa-
tot. 132 projektbõl 45-öt díjaztak
ebbõl 9 magyart és egyetlen falusi
iskolaként Tószeget.

– Mi az, amit szeretne még el-
mondani?

– Szeretnék megnyugtatni min-
den tószegit – a kétkedõket is –
hogy iskolánk semmivel sem rosz-
szabb, mint egy átlagos hazai isko-
la. A tanulók nálunk is megkapják
azt a felkészültséget amely a sike-
res folytatáshoz szükséges. Ne-
kem és a tantestületnek más célja
nem is lehet. Nekünk is – mint bár-
mely más iskolának – lehetnek
gondjaink, de azokat kívülrõl nem
szítani kell, hanem lehetõség sze-
rint segíteni. Higgyék el, nekem
egyáltalán nem mindegy hogyan
alakul gyermekeink jövõje, egyál-
talán nem mindegy hogy munkám
végén hogyan hagyom el a pályát,
de az sem mindegy hogy unokáim
milyen óvodába és iskolába jár-
nak. Ez az intézmény mindenkor
az itt élõk érdekét szolgálta és
szolgálja most is. Ez az iskola a mi-
enk, tószegieké.

Nádházi Sándor

Visszalépett a jubiláns iskolaigazgató, de jövõre ismét pályázik

Június 25-re virradó éjszaka be-
törtek a katolikus templomba. El-
lopták a misézõkelyhet, az áldoz-
tató kelyhet, a tömjéntartót a töm-
jénnel együtt, a keresztelõkút réz
tetejét és a nagyostyákat tároló fa-
tégelyt. 

A rendõrség felfüggesztette a
nyomozást ismeretlen tettes ré-
vén. 

Gondolom mindenkihez eljutott
már a hír, hogy a váci püspök atya
augusztus 1. hatállyal az eddigi 4
falumhoz még hozzácsatolta Jász-
karajenõt és Tiszajenõt. Tehát
mostmár 6 falut kell ellátnom. Ez
azt is jelenti, hogy még nehezebb
lesz engem megtalálni a tószegi
plébánián. Ezért mindenkitõl
megértést és türelmet kérek!

KÉRÉS: 
A templomunk búcsúja október

2-án, vasárnap lesz. Az ünnepi
szentmise fél 12-kor fog kezdõdni,
amelyet Kármán János tápiósze-
lei-farmosi plébános atya fog vé-
gezni. 

Gyálról is hívtak telefonon,
hogy Nagykátáról ismernek min-
ket, mivel minden évben ott van-
nak a búcsújukon. Kérték, hogy
egy autóbusszal hadd jöhessenek
el hozzánk is, hiszen nálunk még

soha nem jártak. Így várhatóan 3
autóbusszal jönnek zarándokok a
mi búcsúnkra.

Ezért azt kérem, hogy aki tud
üdítõvel vagy süteménnyel legyen
szíves segíteni a vendéglátásban
és hozza el szombaton a templom-
ba, a sekrestyébe vagy vasárnap
reggel a mûvelõdési házba!

Isten fizessen meg minden jó-
szándékú segítséget! 

Elõre is köszönöm!
Széles László plébános

A katolikus egyház hírei



Szabó Zoltán edzõt kérdeztük a
csapat gyenge szereplésérõl.

– Kaphatunk-e könnyebb ellenfe-
let, mint Jászdózsa?

– Határozott válaszom az, hogy
nem. De lesznek hasonló képessé-
gû ellenfelek, akik épp ilyen lelke-
sek lesznek, mint most az újonc
Jászdózsa. Ha ilyen csapatokat
nem gyõzünk le, iszonyatosan ne-
héz dolgunk lesz. A játékos keret al-
kalmas arra, hogy bent maradjunk
ebben az osztályban, de nem lesz

könnyû dolgunk. A Megyei II-ben
maradáshoz az elsõ hétben kell vé-
geznünk.

– Miben látod annak okát, hogy
nem jönnek az eredmények?

– Az elsõ két meccsen Szászbe-
rek és Zagyvarékas ellen pontszer-
zésre játszottunk, de utólag el kell
ismerni, mindkét esetben jobb volt
az ellenfél. Beigazolódott, hogy ha-
zai pályán a papírformának megfe-
lelõ eredmény született. (5:1 és
2:0). Ez a mai meccs viszont köte-
lezõ gyõzelem lett volna, hiszen itt-
hon játszottunk újonc ellen, akik
szintén pont nélkül álltak. Mégsem
sikerült. A kötelezõ gyõzelmeket
hozni, kell, és néhány bravúrra is
szükség lesz. Be kell látni minden
játékosnak, hogy ezen a szinten is
meg kell dolgozni a sikerért. Ebben
a csoportban lelkes amatõrök fociz-
nak, akik akarják a gyõzelmet,
hisznek magukban és bajnokságot
is nyerhetnek. A mi csapatunk játé-
kosainak is hinni kell magukban,
és tenni kell a sikerért.

– Itt Tószegen is könnyen me-
nesztették a múltban a sikertelen
edzõket, hisz egy csapatot mégsem
lehet elküldeni. Gondolkodtál már
ezen, vagy ennyire szereted a labda-
rúgást?

– A kérdés és a szurkolói igények
jogosak. Valóban nem lehet 15-20
embert elküldeni. Persze, hogy fel-
vetõdik a kérdés, mi van olyankor,
ha egy más stílusú edzõ felrázza a
csapatot? Nálam az edzõi munka
nem egzisztenciáról és az anyagi-
akról szól, hanem az értékteremtés-
rõl. Ahol ilyen hagyományai van-
nak a focinak és mélyek a gyökerei,
én hittel és meggyõzõdéssel teszem
a dolgomat. Mindegy hogy füvet
kell nyírni, vagy gyerekeket kell ne-
velni, sportvezetést vállalni, vagy a
nagycsapatot edzeni, az Tószeg ér-
dekét szolgálja.

– A „zuhanyhíradóban” azt be-
szélik, május óta nem kaptál tiszte-
letdíjat.

– Hát ez egy örök probléma Tó-
szegen. Amikor én voltam a sport-
elnök nekem is voltak ilyen gondja-
im. Mindig igyekeztünk úrrá lenni
az anyagi problémákon. Még egy-
szer mondom, nekem nem egzisz-
tenciális probléma az edzõsködés.
Én ebben is türelmes vagyok, nincs

semmi kétségem, hogy az elnökség
nem tartaná be a szavát, korrekt
emberrõl van szó. Ennek semmi
köze a csapat eredménytelenségé-
hez. Nagyon sok a hátralévõ mun-
ka. Edzeni ezen a szinten is kell.
Mentálisan és fizikálisan nagyon
sokat kell javulnunk. Bár még a baj-
nokság elején vagyunk, gyanítom,
a végén nagyon hiányozni fognak a
mai elhullajtott pontok. Ide játéko-
sokat nem tudunk hozni, ezzel a já-
tékos kerettel kell a bentmaradást
kiharcolni. Ebben kell hinni edzõ-
nek, játékosnak és a szurkolóknak
is. Ha a hit mellé az akarat is páro-
sul, nem marad el a siker.

Nádházi

2011. szeptember 11

Falunk sportegyesületének labdarúgó szakosztálya a Megyei II.
Jászsági csoport bajnokságában szerepel. Két forduló után pont nél-
kül 1:7-es gólaránnyal a 12-es mezõny sereghajtói között van. Szep-
tember 10-én az elsõ hazai meccsét játszotta csapatunk a 2011-12 évi
bajnokságban. A maroknyi szurkoló gyõzelmet várt, hisz a Jászdó-
zsa csapata újoncként az utolsó helyen tanyázik, szintén pont nél-
kül. A lelkes vendégcsapat ezen a napon szerény képességei ellené-
re is felülmúlta a hazai csapatot, és korán megszerzett vezetésüket
végig megõrizve elvitték a három pontot. „Kit fogunk mi legyõzni?”
– kérdezik az egyre fogyatkozó szurkolók egymástól. Ma Szabó At-
tila kapuson kívül senkit nem lehetett dicsérni. Neki nagy szerepe
volt abban, hogy elkerültük az alapos zakót.

SPORT • SPORT • SPORT • SPORT

GYÕZELEMRE VÁRVA
Hit és akarat nélkül nem megy

Álló sor: Nagy István Á., Földi, Csomós, Szabó I., Szabó A., Szabó Z. (edzõ),
Seres, Kiss, Márton, Sándor.

Guggolnak: Fazekas, Diós, Radics, Blahó, Mészáros, Bukor.

Szabó Attila kapus remekelt
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• A Kormányhivatal felkérésének meg-
felelõen, a polgármesteri hivatalban
szeptember 1-jén felállításra került az
ALAPTÖRVÉNY ASZTALA. Az asztalon
megtalálható Magyarország új Alaptör-
vényének (Alkotmányának) egy példá-
nya, melyet minden tószegi polgár meg-
ismerhet. Lehetõség nyílik továbbá min-
den tószegi polgár számára arra is, hogy
igényeljen egy példányt az új Alaptör-
vénybõl. Az igénylõlap kitöltésében a hi-
vatal munkatársai nyújtanak segítséget
az ALAPTÖRVÉNY ASZTALÁNÁL.

• Számos panasz érkezett a lakosoktól
azért, mert amikor kerékpárjukkal közle-
kedtek az Attila út „mindkét oldalról be-
hajtani tilos” szakaszán, a rendõrök fel-
szólították õket, hogy máskor ne hajtsa-
nak be oda. Az önkormányzat mérlegel-
te a kialakult helyzetet, és a kerékpáros-
ok részére, a behajtási tilalmat – kiegé-
szítõ táblák elhelyezésével – feloldotta.
Egyéb jármûvek számára azonban, az
ott lakók biztonsága és a balesetveszé-
lyes helyzetek elkerülése érdekében, a
tilalom továbbra is fennáll!

Önkormányzati rövid hírek:

ISKOLÁSOK SPORTGÁLÁJA. Szeptember 16-án a szülõk és diákok örö-
mére iskolánk ismételten megrendezte látványos sportbemutatóját. A két-
évente megtartott rendezvényen az iskola valamennyi tanulója részt vett.

Amint azt a júniusi lapszámban hírel-
tük az idei nyár sem múlt el a könyvtár
által szervezett kézmûves foglalkozá-
sok nélkül. Július 6-tól, nyolc hét szer-
da délelõttjén vettek részt a zömében
általános iskoláskorú gyerekek a prog-
ramokon. Összesen 164 gyerek és 46
felnõtt talált elfoglaltságot és készített
különbözõ tárgyakat egymás örömére.
Berényi Helga kreativitásának és ötle-
teinek köszönhetõen készült néhány

érdekes tárgy is, a legnépszerûbbek
közül néhány: papírvirág, gyöngyfa,
gyûrû, karkötõ, papírgolyóból készült
méhecske, katica és a hûtõ mágnes. A
gyerek és szülõk alkotó kedvének kö-
szönhetõen sok elkészült tárgy alapja
a foglalkozásokra bevitt könyvtári
könyv volt. Munkánkat segítették a
gyermekjóléti szolgálat munkatársai.
Az alapanyagokat a könyvtárt támoga-
tó egyesület biztosította.

Több mint kétszázan a nyári könyvtári programon

A Tó-Part Egyesület tagjai néhány napos látogatást tettek testvértelepülésünkre,
Dahlewitz-be. Július második hetében a Tó-Part Egyesület nyolc tagja utazott a
németországi Dahlewitzbe, néhány napos kirándulásra. A látogatás idén a már
megszokott berlini városnézés mellett különlegességet is tartogatott. A résztve-
võk Németország legnagyobb szigetén, Rügen-szigetén tölthettek el két napot. A
hely különlegességét nem csupán a Balti tenger közvetlen szomszédsága adta,
hanem az a különleges körülmény is, hogy a vendégek szálláshelyéül egy, a nem-
zeti szocializmus korából ránk maradt „üdülõparadicsom”, egy 4,5 kilométer
hosszú monstre épület frissen felújított szárnya szolgált.

Az idén a vendéglá-
tásról minden nap
más-más család gon-
doskodott, ezzel is kife-
jezvén a magyarok felé
irányuló szimpátiát és
elkötelezettséget. Kö-
vetendõ példa lehet ez
a lépés bármelyikünk
számára, hiszen a kap-
csolatot nem az anya-
giak motiválják, hanem
egymás kultúrájának
minél alaposabb megismerése és meglévõ ismeretségek barátsággá mélyítése.
Dahlewitz-ben kiállítás emlékezik a partnerség eddigi állomásairól, ahol fényképe-
ket, emléktárgyakat, ajándékokat kerülnek bemutatásra. A programkínálatról a
Dahl-Part Egyesület tagjai gondoskodtak. A szórakoztatás mellett komoly hang-
súlyt helyeztek a környezetvédelemi kultúrára és a partnerkapcsolatok továbbfej-
lesztésére is. Jövõbeli terveik között szerepel egy partnerprogramot felépíteni, spe-
ciálisan a különbözõ korosztályok, sportágak és szakmák képviselõi között.

Tervük megvalósításában természetesen bizton számíthatnak a Tó-Part Egye-
sület együttmûködõ támogatására. Csutár Andrea Mária

Dahlewitz-i kirándulás

A fûtési szezon közeledtével - az elmúlt
évek adatait figyelembe véve - megsza-
porodik az illegális fakitermelések, fa-
lopások száma, ilyenkor számtalan há-
zaló kínál olcsó tüzelõt gyanútlan em-
bereknek. Sajnos a legtöbb esetben a
fát engedély nélkül termelik ki az erdõ-
bõl, ami önmagában jogsértõ cselek-
mény. A vevõk, viszont csak akkor
szembesülnek a kedvezõnek tûnõ üzlet
következményeivel, amikor a rendõrség
lefoglalja a bûncselekménybõl szárma-
zó árut.

Általános tapasztalat, hogy a hihe-
tetlenül kedvezõ áron kínált „termék-
bõl” az értékesítés során sokkal keve-
sebb mennyiséget adnak át az árusok,
így megkárosítva a vevõket.

További veszélyeket rejt magában,
hogy a tûzifa bepakolása során lehetõ-
ség nyílik a lakóház szemrevételezésé-
re, ahonnan egy alkalmas pillanatban
különbözõ értéktárgyakat, készpénzt
tulajdoníthatnak el.

Fentiek okán javasoljuk, hogy lehe-
tõség szerint a régi megszokott, ill. el-
lenõrzött helyrõl pl. Tüzépteleprõl vásá-
roljuk meg a téli tüzelõnket.

SZEZONÁLIS HÁZALÁS


